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Zápis č. 2/2023 
ze zasedání Správní rady VŠPJ 

Termín zasedání: 14. června 2023 

Přítomni: 
Ing. Jaroslav Vymazal; MUDr. Jiří Běhounek; Mgr. Šárka Kubátová; JUDr. Rostislav Dvořák;  
Ing. Jiří Paroulek, MBA, LLM 
(viz prezenční listina) 

Omluveni: Mgr. Petr Černikovský; PhDr. Jindřich Fryč; Ing. Milan Macholán; prof. MVDr. Vladimír 
Večerek, CSc., MBA 

Z 9 členů Správní rady VŠPJ (dále „SR VŠPJ“) na zasedání přítomno 5 členů SR VŠPJ. Celkem přítomna 
nadpoloviční většina členů, zasedání je usnášeníschopné. 

Dále přítomni: 
doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., (rektor), Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D., (kvestor),  
Bc. Milena Vlčková (tajemník správní rady) 

Program jednání: 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2) Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2022 (VZČ VŠPJ 2022) s Tabulkovou přílohou VZČ VŠPJ 
2022–k projednání podle § 15 odst. 2 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon) 

3) Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2022 (VZH VŠPJ 2022) včetně Souboru tabulek VZH 
VŠPJ 2022–k projednání podle § 15 odst. 2 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon) 

4) Různé 

- Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Bod jednání č. 1 – Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Místopředseda SR VŠPJ Ing. Jaroslav Vymazal přivítal v zástupu za předsedu SR VŠPJ přítomné, navrhl 
členům SR VŠPJ plánovaný program jednání a jako ověřovatele zápisu Mgr. Kubátovou. Vyzval členy 
SR VŠPJ k podání připomínek k minulému zápisu a k návrhům na doplnění programu. Jiné podněty 
z řad členů SR VŠPJ nebyly navrženy. 

Výsledek hlasování k bodu 1 – přijetí usnesení č. U/0164/2/2023/SR: 

„Správní rada VŠPJ konstatuje, že jednání je usnášeníschopné, k minulému zápisu nebyly vzneseny 
žádné připomínky, schvaluje program jednání a ověřením elektronického zápisu pověřuje 
Mgr. Kubátovou.“ 

PRO: 5  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
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Členové SR VŠPJ obdrželi v časovém předstihu podkladové materiály k projednávaným bodům 
programu. 

Bod jednání č. 2 – Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2022 

Místopředseda SR VŠPJ požádal rektora o stručné seznámení s návrhem Výroční zprávy o činnosti 
VŠPJ za rok 2022 (VZČ VŠPJ 2022). 

Rektor uvedl, že VZČ VŠPJ 2022 se skládá ze tří částí – Hlavní části, Textové přílohy a z Tabulkové 
přílohy. 

Poté stručně seznámil členy AS VŠPJ s obsahem Hlavní části VZČ VŠPJ 2022, a to zejména s posláním 
VŠPJ, jejími vizemi, hodnotami, strategickými pilíři, strategickými cíli, jejím rozvojem  
a hodnocením kvality. Dále stručně seznámil přítomné s obsahem 12 kapitol Textové přílohy VZČ 
VŠPJ 2022. Závěrem uvedl, že Tabulková příloha VZČ VŠPJ 2022 obsahuje číselné podklady  
k textové příloze. 

Rektor k tomuto dále mimo jiné uvedl, že úspěšnost studia na VŠPJ se zvyšuje, což je např. patrné ze 
snižování počtu studentů, kteří studují 6 a více semestrů, stejně jako u úspěšnosti u státních 
závěrečných zkoušek. Zájem o studium na VŠPJ se také mírně zvýšil.  

V další oblasti uvedl, že fluktuace zaměstnanců VŠPJ je nízká a kolektiv je stabilizovaný. Daří se 
získávat nové pracovníky na odborných pozicích. Tento úspěch je částečně i díky finanční podpoře ze 
strany Kraje Vysočina a města Jihlavy. 

Rektor dále uvedl, že výzkumné projekty VŠPJ mají úspěch a vzbuzují zájem partnerů. Hledáme 
způsoby, jak se stále více zapojovat do společenského života na Vysočině a propagovat VŠPJ.  

Závěrem uvedl, že dokument byl projednán a schválen v Akademickém senátu VŠPJ dne 31. května 
2023. 

Místopředseda SR VŠPJ poděkoval rektorovi a vyzval členy SR k doplnění či připomínkování 
předloženého návrhu VZČ VŠPJ 2022. 

V rámci diskuse k tomuto bodu člen Správní rady VŠPJ, Ing. Paroulek, položil dotaz, jaká opatření či 
jaký faktor na snížení studijní neúspěšnosti pomohl nejvíce. Rektor k tomuto uvedl např. zavedení 
předmětu Matematika 0 pro technické programy na VŠPJ, jejímž cílem je zopakování vybraných 
témat především středoškolské matematiky s ohledem na zaměření studovaného technického oboru. 
Po vzoru technických programů se tato dobrá praxe propisuje i do dalších studijních programů na 
VŠPJ. Dále se např. osvědčily semináře, které se organizují před státními závěrečnými zkouškami, na 
nichž studenti mohou získat souhrn učiva.  

Rektor dále v rámci diskuse zodpověděl dotazy člena Správní rady VŠPJ, JUDr. Dvořáka, který uvedl, 
že spolupráce s podnikatelskými subjekty v regionu je ve výroční zprávě o činnosti zmíněna obecně, 
proto požádal o informaci, s jakými partnery VŠPJ spolupracuje a jaký přínos spolupráce pro VŠPJ 
má? Dále jaké VŠPJ koná kroky k vytipování programů před jejich akreditací k zohlednění aktuálních 
potřeb trhu. Rektor k tomuto uvedl, že např. u technických programů je velký přetlak nabídek 
partnerství. Zapojujeme odborníky z praxe do výuky. Zaznamenáváme i přetlak nabídky zaměstnání 
pro naše absolventy technických programů, stejně tak i na praxi studentů. Jiná situace je však ve 
zdravotnictví, kde VŠPJ aktivně jedná s nemocnicemi, a snaží se dojednat podmínky pro umístění 
studenů na praxe, nebo v oblasti cestovního ruchu, kde jsou nabídky partnerství nízké. V oblasti 
zpětné vazby z trhu VŠPJ udržuje aktivní spojení s aplikační sférou již během procesu přípravy žádostí 
o akreditaci, přičemž pečlivě zohledňuje tyto potřeby. Získáváme z aplikační sféry i zpětné vazby na 
studenty na praxích, na jejich přípravu pro výkon praxe.  

V této souvislosti se místopředseda Správní rady VŠPJ, pan Ing. Vymazal, pochvalně vyjádřil 
k pozitivním zpětným vazbám absolventů VŠPJ na získanou odbornost studiem na VŠPJ, kterou 
uplatňují v dalším studiu i v další praxi.  

Jelikož ze strany přítomných nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky, bylo přistoupeno 
k hlasování. 
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Výsledek hlasování k bodu 2 – přijetí usnesení č. U/0165/2/2023/SR: 

„Správní rada VŠPJ projednala bez připomínek Výroční zprávu o činnosti Vysoké školy 
polytechnické Jihlava za rok 2022.“ 

PRO: 5  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Bod jednání č. 3 – Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2022 

Místopředseda SR VŠPJ požádal rektora o stručné seznámení s návrhem Výroční zprávy  
o hospodaření VŠPJ za rok 2022. 

Rektor společně s kvestorem seznámili přítomné s obsahem Výroční zprávy o hospodaření VŠPJ za 
rok 2022. Zmínil, že hlavními zdroji financování byly v roce 2022 příspěvky a dotace na uskutečňování 
akreditovaných studijních programů, stravování a ubytování studentů, mezinárodní mobility  
a podpory programu strategického řízení. Dalšími disponibilními finančními prostředky byly vlastní 
příjmy dosažené v rámci hlavní činnosti školy, příjmy z doplňkové činnosti a příjmy v rámci 
realizovaných projektů. 

Za rok 2022 bylo dosaženo výsledku hospodaření po zdanění v hlavní i doplňkové činnosti  
v celkové výši 3 563 tis. Kč. Celkové výnosy činily 221 002 tis. Kč (z toho hlavní činnost 214 496 tis. Kč, 
doplňková činnost 6 506 tis. Kč). Náklady včetně daně z příjmu v celkovém objemu dosáhly výše 217 
439 tis. Kč (hlavní činnost 212 203 tis. Kč, doplňková činnost 5 236 tis. Kč). 

V roce 2022 realizovala VŠPJ investiční činnost v celkové hodnotě 13 816 tis. Kč. Movité investice 
tvořily 7,9 % této částky, nemovité investice 1,2 %, nehmotný majetek 3,6 % a nedokončené investice 
87,4 %. Nedokončené investice zahrnují především akci na obnovu fasád ve výši 6 600 tis. Kč  
a přípravné práce na nových kolejích VŠPJ 4 768 tis. Kč. 

V roce 2022 byly čerpány dotace z OP VVV v rámci projektů Technický rozvoj VŠPJ a Strategický rozvoj 
VŠPJ, které byly k 31. 12. 2022 ukončeny. Dále byla v roce 2022 čerpána dotace z Kraje Vysočina na 
realizaci projektu „Podpora Kraje Vysočina rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava v letech 2022–
2026 s cílem zvýšení konkurenceschopnosti studentů školy na trhu práce“ a také dotace ze strany 
Statutárního města Jihlavy na realizaci projektu „Podpora Statutárního města Jihlavy personálnímu 
rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava ke zvýšení kvality vzdělávání“. 

V roce 2022 také pokračovalo financování některých aktivit prostřednictvím Programu na podporu 
strategického řízení, Institucionální podpory, Centralizovaných rozvojových projektů, Grantů TA ČR, 
Fondu rozvoje lidských zdrojů VŠPJ, Fondu malých projektů, přeshraničních projektů v rámci 
programu Interreg, Operačního programu zaměstnanost a také programu Národního plánu obnovy. 

Místopředseda SR VŠPJ poděkoval rektorovi a kvestorovi VŠPJ a vyzval členy SR k doplnění či 
připomínkování předložené VZH VŠPJ 2022. 

V rámci diskuse k tomuto bodu se člen Správní rady VŠPJ, MUDr. Běhounek, pochvalně vyjádřil 
k výsledku hospodaření na VŠPJ.  

Člen Správní rady VŠPJ, JUDr. Dvořák, k předložené VZH VŠPJ 2022 neměl připomínky, pouze vyzval 
VŠPJ k rozvážnému jednání při sjednávání smluv pro odběr plynu a elektřiny na příští období  
z důvodu vývoje cen energií na trhu.  

Jelikož ze strany přítomných nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky, bylo přistoupeno 
k hlasování. 

Výsledek hlasování k bodu 3 – přijetí usnesení č. U/0166/2/2023/SR: 

„Správní rada VŠPJ projednala bez připomínek Výroční zprávu o hospodaření Vysoké školy 
polytechnické Jihlava za rok 2022.“ 

PRO: 5  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
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Bod jednání č. 4 – Různé – Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy správní rady o novinkách na VŠPJ, se kterými měli členové možnost se 
seznámit v předstihu: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

− Ke dni 10. května 2023 rezignoval Dr. Ing. Vlastimil Vondra na pozici externího člena 
Akademické rady VŠPJ. 

− Ke dni 6. června 2023 rezignovala RNDr. Jana Borůvková, Ph.D., na pozici prorektora pro 
studium VŠPJ. 

− Po souhlasném vyjádření Akademického senátu VŠPJ na zasedání dne 31. května 2023 rektor 
jmenoval s účinností od 6. červena 2023 novým prorektorem pro studium Ing. Martinu 
Kuncovou, Ph.D. 

b) Akreditace 

− Dne 22. 5. 2023 byla Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství odeslána upravená 
žádost o udělení akreditace navazujícímu magisterskému profesně zaměřenému studijnímu 
programu Sociální práce v péči o duševní zdraví v kombinované formě studia. 

− Dne 7. 6. 2023 bylo z Národního akreditačního úřadu na VŠPJ doručeno oznámení  
o nashromáždění podkladů pro vydání rozhodnutí ve věci podané žádosti VŠPJ o udělení 
akreditace navazujícímu magisterskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Sociální práce v péči o duševní zdraví se standardní dobou studia 2 roky v kombinované 
formě studia. 

c) Různé 

− Od 15. března do 31. května proběhl na VŠPJ genderový audit, jehož cílem bylo na základě 
sběru dat z dotazníkových šetření, diskusí se zaměstnanci a analýz dokumentů  
a procesů, zmapovat perspektivy rovných příležitostí na půdě školy. 

− Dobrovolníci z VŠPJ se připojili k jarnímu úklidu Vysočiny. V dubnu se po celém světě slaví 
Den Země, který mimo jiné upozorňuje na dopady ničení životního prostředí. Zaměstnanci  
a studenti VŠPJ si ve středu 19. dubna připomněli tento výjimečný den již potřetí sběrem 
odpadků v okolí školy v rámci akce Čistá Vysočina. 

− Dne 26. dubna Katedra ekonomický studií organizovala přednášku Petra Fejka: jak se dělá 
ZOO. Bylo to 90 minut plných výjimečných příběhů a zkušeností se zajímavými zvířaty  
a lidmi kolem nich. 

− Dne 25. dubna hostila historická aula VŠPJ přednášku s názvem Genetická genealogie 
aneb informace o našich předcích nosíme sami v sobě. Historik a genealog Mgr. Bc. Martin 
Kotačka v ní představil novou cestu k odhalení našich předků a našeho původu, genetickou 
genealogií. 

− Dne 2. května se ve Výukovém centru VŠPJ konal blok přednášek o elektromobilitě  
a vodíkových technologiích. Je elektromobilita cestou k řešení klimatických změn? Je to 

vodík, který nám pomůže k budoucnosti bez fosilních paliv? Jaké jsou aktuální trendy 
moderní mobilitě. Odpovědi na tyto a mnoho dalších otázek představil Jan Staněk alias 

Electro Dad, Ing. Tomáš Němec, Ph.D. z Ústavu termomechaniky AV ČR, a Jan Bízik 
z Mobility Innovation Hub. 

− Dne 2. května uvedl filmový klub POLYFiK film Buď Můj hlas od režisérky Nahid Persson, 
který je portrétem energetické Masíh, íránské novinářky žijící v exilu v USA, která je tváří  
a hlasem milionů lidí kritických vůči náboženskému fundamentalismu íránského režimu. 

− VŠPJ vydala letošní první číslo odborného periodika Logos Polytechnikos. Témata prvního 
čísla jsou zaměřená zejména na problematiku ošetřovatelství, práci sestry  
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a zdravotnických záchranářů. Nechybí ani článek zabývající tzv. telezdravím a jeho využití 
v managementu chronických ran. 

− Dne 10. května se ve Výukovém centru VŠPJ uskutečnilo cestovatelské promítání na téma 
„Korsika v pohybu“. 

− U příležitosti 78. výročí konce 2. světové války se na jihlavském Ústředním hřbitově 
uskutečnil pietní akt u příležitosti památných květnových dnů. Za Vysokou školu 
polytechnickou Jihlava si poslední dny 2. světové války v Evropě přišel připomenout 
prorektor VŠPJ Václav Báča. 

− VŠPJ již popáté oslavila akcí Růže pro sestry Mezinárodní den sester, který připadá na  
12. května. Studentky i akademické pracovnice katedry zdravotnických studií postupně 
zavítaly do všech krajských nemocnic, kde předaly sestrám a porodním asistentkám 
konajícím službu 1 400 symbolických růží jako vyjádření díků a zároveň přání všeho 
nejlepšího. 

− Dne 16. května Městský úřad Havlíčkův Brod, jako stavební úřad příslušný podle §13, odst. 
1, písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), 
ve znění pozdějších předpisů rozhodnutím schválil stavební záměr na stavbu studentských 
kolejí Vysoké školy polytechnické Jihlava. 

− Ve dnech 18. května a 19. května se uskutečnil 15. ročník Konference Konkurence, který 
pořádala Katedra ekonomických studií. Cílem tohoto ročníku bylo umožnit vzájemné setkání 
odborníků z praxe a akademického prostředí. 

− Dne 23. května přijelo na VŠPJ padesát českých a ukrajinských žáků a žákyň 7. - 9. tříd 
základních škol z Jihlavy a Třebíče, aby se zúčastnili projektu Uplift UNICEF. Tento projekt 
si klade za cíl pomoci žákům ve věku 13–17 let osvojit si základy podnikání a finanční 
gramotnosti. Zároveň pomáhá ukrajinským žákům začlenit se do české společnosti. 

− Dne 24. května se v historické aule VŠPJ konala konference Peer lektoři ve výuce. V rámci 
konference vystoupila řada řečníků, kteří přiblížili, jak lze využít zkušenost se zotavováním 
z duševního onemocnění ve vzdělávání. Na konferenci navázal dne 25. května workshop 
s profesory z Norska s názvem Výzkum duševního zdraví jako demokratický proces, který 
se uskutečnil v ateliéru ARTE.    

− Na Masarykově náměstí v Jihlavě se 1. června uskutečnila akce Sportujeme s VŠPJ 2023. 
Aktivní i pasivní sportovci se mohli zapojit do již tradičního turnaje v lidském fotbálku  
o putovní pohár a měli i jedinečnou příležitost vyzkoušet si lezeckou stěnu, taekwondo, 
softball, baseball nebo cyklotrenažér. Šestý ročník tradičního sportovního setkání pro 
studenty a zaměstnance VŠPJ i širokou veřejnost podpořil Kraj Vysočina a statutární město 
Jihlava.   

− VŠPJ oslavila své narozeniny sportem. U příležitosti devatenáctého výročí založení školy, 
které připadlo na 3. června, jsme si připomněli prvního rektora VŠPJ a jeho vášeň pro 
baseball. Od 2. do 4. června se v rámci projektu Sportujeme s VŠPJ uskutečnil ve 
Sportovním areálu ZŠ Otokara Březiny a ZŠ Demlova mezinárodní turnaj v baseballu 
Memoriál Ladislava Jirků – VŠPJ Cup.  

 

„Správní rada VŠPJ bere na vědomí informaci rektora o novinkách na VŠPJ.“ 

V rámci následné diskuse rektor seznámil členy Správní rady VŠPJ o aktuálním stavu žádosti o vydání 
stavebního povolení na výstavbu studentských kolejí VŠPJ.   

Dále požádal členy Správní rady VŠPJ o názor k záměru založit sportovní klub VŠPJ. Představil v této 
souvislosti SK Polytechnik, se kterým VŠPJ nemá právní vazbu. Po vzájemné dohodě rektor přislíbil 
zaslat členům Správní rady VŠPJ podrobnější podklady a požádá je o vyjádření.  
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Na závěr se místopředseda Správní rady, Ing. Vymazal, pochvalně vyjádřil k zapojení VŠPJ do 
memoranda o spolupráci „Vodíková Vysočina“, kde je VŠPJ jedním ze signatářů. 

Jiná témata nebyla vznesena, místopředseda SR VŠPJ poděkoval všem členům správní rady za jejich 
působení ve Správní radě VŠPJ, účast na dnešním zasedání, přípravu a organizaci jednání 
i za projednání předložených dokumentů. 

Rektor poděkoval všem členům SR VŠPJ za aktivní podporu a odvedenou práci ve prospěch VŠPJ za 
celou dobu jeho funkčního období a za projednání všech předložených dokumentů. 

Následně bylo zasedání ukončeno. 

Předpokládaný další termín zasedání Správní rady VŠPJ: druhé pololetí 2023. 

V Jihlavě 14. června 2023 

 Ing. Jaroslav Vymazal 
 místopředseda Správní rady VŠPJ 

Zápis elektronicky ověřila: Mgr. Šárka Kubátová 

Zapsal: Bc. Milena Vlčková 


